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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány magyar egyedülálló, ingázó szülőt érint a családi
pótlék felfüggesztése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóhírek  szerint  az  osztrák  adóhivatal  tájékoztatást  küldött  a  magyar  egyedülálló,  ingázó
szülőknek, mi szerint már nem jogosultak családi pótlékra.  A probléma onnan eredhet,  hogy az
osztrák és a magyar kormány nem ért egyet egy jogi kérdésben, így most egyik sem akar családi
pótlékot folyósítani. A szülők beszámolója szerint bár eddig az osztrákok fizették nekik a családi
pótlékot, az osztrák adóhivatal nemrég felfüggesztette a kifizetéseket egy EU-s szabály miatt, ez
pedig  több  száz  egyedülálló,  ingázó  szülőt  érint.  Az  osztrák  kancellár  arra  az  uniós  előírásra
hivatkozik,  amely  szerint  az  az  ország az  elsődleges  kifizetőhely,  ahol  a  gyerekek élnek,  ezért
először a magyar családi pótlékot kell megkapniuk az ingázóknak, Ausztria pedig majd kipótolja.

Egy  Grazban  dolgozó  ügyintéző  szerint  joghézag  van  a  szabályozásban  az  egyedülálló  szülők
esetében. A két ország között vita van: míg Ausztria az elvált szülőket ugyanúgy apának és anyának
tartja, addig Magyarország azt mondja, hogy ha az egyik szülő kilép az életközösségből, és nem
lesz már meg az állandó közös lakcím, akkor ő kvázi megszűnik apaként vagy anyaként létezni. A
két ország egymásra mutogat, így a jelenlegi helyzetben nem tudják feldolgozni a családi pótlékot.

A  magyar  családok,  különösen  az  egyedülálló  szülők  nincsenek  abban  a  helyzetben,  hogy
hónapokat, akár éveket várjanak a helyzet megoldására. A fentiekre tekintettel kérdezem, van-e a
kormánynak tudomása arról, hogy hány embert érint a fenti a probléma? Amennyiben az ügy nem
egyedi, mit tesznek annak érdekében, hogy ez a patthelyzet megoldódjon, és a magyar egyedülálló,
ingázó szülők is megkapják a nekik járó családi pótlékot?

Várom érdemi válaszát!


